
Zápis č. 13/2023-2024 ze zasedání kolegia děkana dne 8. 4. 2024

Přítomni: doc. Škop, Ing. Přikrylová, doc. Tomášková, doc. Sehnálek, doc. Šilhán, doc.
Radvan, dr. Jurníková, doc. Zbíral, dr. Židek

Host: doc. Mrkývka

8. 4. 2024 Kolegium děkana
Program:

1.Magisterský studijní program (doc. Mrkývka)
2. Právo a právní věda 2028 (prod. Sehnálek)

a. studijní plán – definitivní podoba základní části
b. profilace
c. souběh starého a nového programu (strategie přechodu)
d. simulace rozvrhu a zatížení budovy a akademiků

3. Výuka předmětu Základy práva (Úvod do studia práva) na neprávních fakultách
MU (prod. Sehnálek)

4. Vytíženost – shrnutí výsledků (prod. Zbíral, prod. Tomášková)
5.Rady a komise (aktualizace)
6. Kriminalistická studia – studijní materiály pro akreditaci (prod. Sehnálek)
7.Různé

Děkan přivítal přítomné na pravidelném zasedání.

1. Magisterský studijní program (doc. Mrkývka)

Děkan sdělil, že problémy k průběhu semestru nezaznamenal. Doc. Mrkývka informoval o
konání programové rady, která se uskuteční ve středu 10/4 v 16 h, seznámil s některými body
programu. Zmínil, že se aktuálně zadávají zadání diplomových prací. Proděkan Šilhán otevřel
otázku k řešení situace u opakovaného předmětu zakončeného zkouškou a vyslovil zájem na
sjednocení postupu.

2. Právo a právní věda 2028 (prod. Sehnálek)

Proděkan předložil dokument s nabídkou profilací. V komentáři sdělil, že k dnešnímu dni
nabídku tvoří 19 profilací. Uvedl, že profilace budou velmi rozmanité, jak obsahem, tak i formou,
dokonce i v počtu předmětů. Proděkan konstatoval, že pro potřeby zasedání nahrál studijní plán
v jeho definitivní podobě základní části, včetně všech předmětů, kde je názorné, co studentům
zbývá pro složku volitelnosti. Uvedl, že některé profilace jsou z pevně daných předmětů, jiné z
předmětů povinných a volitelných, student si bude volit vždy povinné a navíc předměty volitelné

1



tak, aby celkem získal nejméně 20 kreditů. Každý student bude mít možnost zapsat si 2
profilace. Proděkan předložil k vyjádření otázku týkající se zapojení většího množství předmětů
z jiných fakult, kolegium se vyjádřilo zamítavě. Položil k diskusi další otázky, které se týkaly
personálního zajištění, úzce specializovaných profilací, většího zapojení procesního práva v
soukromoprávních profilacích, prostoru pro spolupráci mezi obory, nabídek konkrétních profilací
a spolupráce a také limitů počtu studentů na zápis předmětů. V následné rozpravě kolegium
podrobně prodiskutovalo profilace, zaujalo stanoviska k různým modelovým příkladům.
Rozsáhlou částí diskuse byla problematika kapacitní, využitelnosti místností a vytvoření rozvrhu.
Proděkanka Jurníková uvedla, že by vhodné profilace mohly být již brzy s opatrností puštěny do
provozu, výsledky testování budou cennými informacemi pro další rozhodování. Proděkan
Sehnálek poznamenal, že profilace budou také jedním z bodů dubnové PVK. Proděkan dále
vznesl dotaz na optimální nastavení kreditů PVP ve světle zkušeností ze stávajícího programu.
Připomněl též dřívější svůj požadavek na vyřešení stávajícího programu, zejména na určení
postupu přechodu ze stávajícího magisterského programu, tedy, zda se uskuteční cestou zcela
nové akreditace či prodloužení akreditace se změnami, zda bude plán na dostudování ve
stávajícím magisterském programu nebo budou studenti převedeni a kdy bude optimální čas
přechodu na nové řešení z hlediska personálních možností fakulty.

Závěr: Proděkan Sehnálek předložil nabídku profilací v programu Právo a právní věda 2028 a
vhled do definitivní podoby základní části studijního plánu, kterou kolegium vzalo na vědomí.
Kolegium podrobně společně prodiskutovalo tuto problematiku, zaujalo stanoviska k různým
modelovým otázkám včetně simulace rozvrhu, zatížení budovy a akademiků. Aktuální stav
příprav nového programu, zvláště oblast profilací, bude předložen na zítřejší PVK. Děkan
poděkoval prod. Sehnálkovi za zpracování.

3. Výuka předmětu Základy práva (Úvod do studia práva) na neprávních fakultách MU
(prod. Sehnálek)

Proděkan Sehnálek předložil zprávu monitorující zajištění výuky práva v rámci univerzity.
Dokument poukázal na skutečnost, že v rámci univerzity dochází ke zbytečným duplicitám,
které mohou znamenat neúčelné nakládání s finančními prostředky. Pro právnickou fakultu jde
navíc o finanční ztrátu na kooperacích. Proděkan představil návrh, aby výuku, typu úvod do
práva, na univerzitě zajišťovala pouze PrF (podobně jako jsou zajišťovány jazyky a sport).
Uvedl, že výuka specializovaných předmětů z oblasti práva naopak smysl dává, bude-li
ponechána na jednotlivých fakultách. Následovala diskuse.

Závěr: Kolegium vzalo zprávu na vědomí. Usneslo se, že děkan seznámí s návrhem na řešení
pana rektora při společné schůzce.

4. Vytíženost – shrnutí výsledků (prod. Zbíral, prod. Tomášková)

Děkan vznesl dotaz k prod. Tomáškové na stav vytíženosti, části pedagogické. Proděkanka
informovala, že proběhl nový přepočet, který byl zaslán vedoucím kateder. Tajemnice doplnila,

2



že všechny obdržené reakce byly následně dovysvětleny. Doc. Mrkývka se dotázal na
informace finanční, které byly nově součástí přepočtu. Tajemnice sdělila, že zahrnutí finanční
stránky by mělo sloužit vedoucím pro inspiraci a případné úpravy.
K vytíženosti, části vědecké, proděkan Zbíral uvedl, že námitky a podněty již vložil dříve do
zpracovaného dokumentu a návrh má připravený k diskusi s vedoucími kateder/ústavů na
zítřejší PVK.
Závěr: Kolegium vzalo informace na vědomí, odsouhlasilo předložení návrhu na systém
vytíženosti, část vědeckou na PVK dne 9/4/2024. Děkan poděkoval prod. Tomáškové i prod.
Zbíralovi za shrnutí.

5. Rady a komise (aktualizace)

Děkan předložil přehled rad a komisí Právnické fakulty MU k 1. 4. 2024. Požádal přítomné o
kontrolu a aktualizaci a s tím ev. související novelizaci příslušných předpisů.

Závěr: K tématu se kolegium vrátí na příštím zasedání.

6. Kriminalistická studia – studijní materiály pro akreditaci (prod. Sehnálek)

Proděkan Sehnálek předložil dokument ke stavu přípravných prací na tvorbě nového
bakalářského studijního programu Kriminalistická studia. Seznámil s aktuálním požadavkem na
vytvoření studijních materiálů pro předměty prvního semestru. Sdělil, že tvorbu materiálů je
třeba zajistit v rámci tří dotčených kateder, a to v termínu do konce výukové části semestru.
Žádost přislíbil prezentovat na zítřejší PVK.

Závěr: Kolegium vzalo zprávu na vědomí.

7. Různé

7.1. Děkan

Stanovil program pro dubnovou PVK – vytíženost VaV, profilace v novém magisterském
studijním programu Právo a právní věda 2028, Kriminalistická studia, různé.

7.2. Proděkanka Jurníková

Podala zprávu týkající se vysokého počtu odevzdaných diplomových prací k 31/3 oproti jiným
letům a avizovala odpovídající zvýšený počet státnicových komisí, členů a předsedů.

7.3. Proděkan Zbíral

Informoval, že o víkendu proběhlo DOUPě, tradiční konference Katedry ústavního práva a
politologie PrF MU zaměřená především (ale ne výlučně) na studentstvo naší fakulty. Proděkan
ocenil vysokou odbornou kvalitu, účast významných právnických osobností a přínos pro
účastníky.
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Děkan poděkoval přítomným za spolupráci.

Schválil: Martin Škop, děkan

Zpracovala: Hana Hrušková, vedoucí sekretariátu

V Brně dne 8. 4. 2024
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